

2021 年

英文論文 (原著・総説)

・ Serum concentration of the CKD4/6 inhibitor abemaciclib, but not of creatinine, strongly predicts hematological adverse events in patients with breast cancer: a preliminary report.

Maeda A, Irie K, Hashimoto N, Fukushima S, Ando H, Okada A, Ebi H, Kajita M, Iwata H, Sawaki M.

Invest New Drugs. 39(1), 272-277, 2021

・ Safety evaluation of enzalutamide dose-escalation strategy in patients with castration-resistant prostate cancer.

Miura R, Hirabatake M, Irie K, Ikesue H, Muroi N, Kawakita M, Hashida T.

Urol Oncol. 39(4):233.e15-233.e20, 2021

・ Population pharmacokinetics of tacrolimus in umbilical cord blood transplant patients focusing on the variation in red blood cell counts.

Yoshida S, Fujimoto A, Fukushima K, Ando M, Irie K, Hirano T, Miyasaka M, Shimomura Y, Ishikawa T, Ikesue H, Muroi N, Hashida T, Sugioka N.

J Clin Pharm Ther. 46(1):190-197, 2021

・ Pharmacokinetics and clinical outcomes of nivolumab administered every 4 weeks in patients with advanced non-small-cell lung cancer: A four-case pilot study.

Irie K, Okada A, Fukushima S, Takase N, Katakami N.

Respir Investig. 59(4), 545-549, 2021

・ Population pharmacokinetics of favipiravir in patients with COVID-19.

Irie K, Nakagawa A, Fujita H, Tamura R, Eto M, Ikesue H, Muroi N, Fukushima S, Tomii K, Hashida T.

CPT Pharmacometrics Syst Pharmacol. 10(10), 1161-1170, 2021

・ Lazarus Response to Tepotinib for Leptomeningeal Metastases in a Patient With MET Exon 14 Skipping Mutation-Positive Lung Adenocarcinoma: Case Report.

Ninomaru T, Okada H, Fujishima M, Irie K, Fukushima S, Hata A.

JTO Clin Res Rep. 2(3), 100145, 2021

・ Use of liquid chromatography-tandem mass spectrometry for foscarnet quantification in human serum and cerebrospinal fluid.

Irie K, Hiramoto N, Ishikawa T, Fukushima S.

Rapid Commun Mass Spectrom. 36(7):e9255, 2022

・ Ceftriaxone-associated encephalopathy in a patient with high levels of ceftriaxone in blood and cerebrospinal fluid.

Nishioka H, Cho Y, Irie K, Kanamori M.

Int J Infect Dis. 116:223-225. 2022

・ Efficacy and safety of Infliximab for steroid resistant immune related adverse events: A retrospective study

Kadokawa Y, Takagi M, Yoshida T, Tatsumi A, Fujita K, Inoue T, Ohe S, Nakai Y, Yamamoto S, Otsuka T, Ishihara R, Isei T, Kumagai T, Nishimura K, Imamura F.

Molecular and Clinical Oncology, 14 (4), 65, 2021

・ Individualization of the Infusion Rate of a Soybean Oil-based Intravenous Lipid Emulsion for Inpatients based on Baseline Triglyceride Concentrations: A Population Pharmacokinetic Approach.

Fukushima K, Omura K, Goshi S, Okada A, Tanaka M, Tsujimoto T, Iriyama K, Sugiok N.

JPEN J Parenter Enteral Nutr. 46(1):104-113,2022

邦文論文（原著・総説）

・ 緑内障患者に対する「緑内障薬剤師外来」の評価

木下 恵、柴谷 直樹、宮坂 萌菜、大江 泰、平野 達也、入江 慶、吉水 聡、藤原 雅史、栗本 康夫、室井 延之

あたらしい眼科 Vol.38 No.09(2021年09月号) p127

・ 大阪府下調剤薬局における在宅静脈栄養輸液調製に関する現状調査

大石 雅子、渡邊 梓、辻本 貴江、井上 善文

Medical Nutrition of PEN Leaders, Vol.5 No.2,166-174, 2021

・ 診療体制の違いによる帯状疱疹関連痛の治療現状

中川 左理、前田 倫、石井 直子、岡本 禎晃、柴田 政彦

国内学会

○第26回 日本緩和医療学会学術大会 (WEB開催) 2021年6月

・緩和ケアシステムの構築と緩和ケアチームの評価

徳山 智香、中川 左理、橋本 百世、江頭 佐都美、橋野 陽子、大前 隆仁、松田 良信、岡本 禎晃

・非がん・がん患者における持続鎮静の実態調査

高田 大貴、中川 左理、岡本 禎晃、橋本 百世、江頭 佐都美、橋野 陽子、大前 隆仁、松田 良

○第23回 日本医療マネジメント学会学術総会 (WEB開催) 2021年7月

ランソプラゾール投与中の下痢についての後方視的調査研究

中山 珠里亜、中川 左理、西浦 哲雄、佐治 文隆、岡本 禎晃

○第6回日本薬学教育学会 (オンライン) 2021年8月

薬剤師が取り組む臨床研究の大学-医療連携に基づく教育体制の構築

奨励賞受賞講演 池村 舞

○第31回日本医療薬学会年会, (Web開催) 2021年10月

食道がんDCF療法における投与終了後24時間以内のG-CSF製剤の投与と抗菌薬の投与による発熱性好中球減少症の予防効果の検討

倉橋 真弓、鎌田 宏和、清水 克次、高木 麻里、辰見 明俊、藤田 敬子

○第11回日本薬剤師会レジデントフォーラム (Web開催) 2021年11月

・新型コロナウイルス感染症ワクチン接種時の不安とアセトアミノフェン配布に関する調査

松井 佑莉、増本 憲生、入江 慶、高瀬 友貴、藤田 拓俊、橋田 亨、平嶋 正樹、池末 裕明、室井 延之

・透析患者におけるセフトリアキソンの母集団薬物動態解析

今子 千鶴、入江 慶、土肥 麻貴子、田村 亮、西岡 弘晶、池末 裕明、橋田 亨、室井 延之

○第39回日本脳腫瘍学会・学術大会 (神戸) 2021年12月

・透析中の悪性神経膠腫患者におけるテモゾロミド適正投与のための薬物動態の評価
田中 郁壮、入江 慶、堀井 亮、福井 伸行、今村 博敏、平島 正樹、池末 裕明、室井 延之、福島 昭二、坂井 信幸、橋田 亨

○第43回日本病院薬剤師会近畿学術大会（Web開催）2022年1月

・免疫グロブリンGの薬物動態解析：高用量の投与が必要であった慢性炎症性脱髄性多発根ニューロパチー患者1例

田中 郁壮、入江 慶、土肥 麻貴子、比谷 里美、藤原 悟、川本 未知、橋田 亨、室井 延之

○第9回日本くすりと糖尿病学会学術集会（Web開催）2021年9月

SGLT2阻害薬が術後アシドーシスに与える影響

豊田 紗和子、増本 憲生、土肥 麻貴子、入江 慶、奥貞 智、室井 延之、松岡 直樹、橋田 亨

○第19回日本機能性医用食品学会総会（WEB開催）2021年12月

シンポジウム がん治療と機能性食品 頭頸部がん化学放射線療法下の口腔粘膜障害に対するL-グルタミンの投与効果と遠隔期成績に与える影響

辻本 貴江、和佐 勝史、猪原 秀典、伊藤 壽記

○第51回 日本慢性疼痛学会（WEB開催）2022年2月

診療体制の違いによる帯状疱疹関連痛の治療現状

山岡 慶子、中川 左理、岡本 禎晃、前田 倫、柴田 政彦

○日本薬学会第142年会（名古屋）2022年3月

・一般シンポジウム 薬学を基盤にした基礎と臨床の融合研究

COVID-19患者における抗ウイルス薬の薬物動態研究

入江 慶

○日本臨床腫瘍薬学会学術大会2022（仙台）2022年3月

・オゾン化アルコールスプレーのパクリタキセル除染効果の検証

森本 麻友、平島 正樹、入江 慶、橋田 亨、吉田 英一、室井 延之

国際学会

○The 31st Annual Meeting of the Japanese Society of Pharmaceutical Health Care and Sciences（WEB開催）2021年10月

Evaluation of Palliative Care Pharmacists' Interventions and Outcomes

Sari Nakagawa Yoshiaki Okamoto Chika Tokuyama

○14th Asia Pacific Hospice Palliative Care Conference (WEB開催) 2021年11月
An Outcome Assessment of the Work of Palliative Care Teams: Validation of
Pharmacists'

Sari Nakagawa Yoshiaki Okamoto Chika Tokuyama

著書

月刊薬事 2021年11月臨時増刊号(Vol.63 No.15) 橋田 亨 監、室井 延之 編 じほう

1年目薬剤師の強化書 できる先輩がやさしく教える調剤・病棟業務・薬物療法のエッセンス

分担執筆 (池村 舞) 抗てんかん薬の血中濃度測定はなぜ必要？

分担執筆 (入江 慶) PK-PDとは？

新・違いがわかる！同種・同効薬（下巻） 黒山政一、大谷道輝 編 南江堂

分担執筆 (池村 舞、橋田 亨) Chapter 18 抗てんかん薬